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PROTOKÓŁ Nr XII/2019 kadencji 2018- 2023 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 26 września  2019 roku, o godz. 14
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi 
quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. I powitał radnych oraz 
zaproszonych gości.  
Lista obecności radnych stanowi załączniki nr 1  do niniejszego protokołu. 

 
Przewodniczący Rady 
Proszę Państwa zanim zaczniemy dzisiejsze obrady i będziemy opiniować uchwały 
chciałbym zacząć od takiej miłej informacji a mianowicie jest wśród nas nauczycielka, która 
awansowała na wyższy stopień zawodowy i chciałbym prosić Panią kierownik o 
wprowadzenie w temat i przedstawienie naszego dzisiejszego gościa. 
 
Zuzanna Jaskuła – kierownik Wydziału EKS 
21 sierpnia odbyło się posiedzenie komisji egzaminacyjnej powołanej w celu 
przeprowadzenia egzaminu na stopień nauczyciela mianowanego do egzaminu przystąpiły 
dwie Panie, Pani Anna Ząbek- Kotczycka z Zespołu Nr 1 i Pani Magdalena Wilk z Zespołu nr 
2. Niestety Pani Magdalena jest chora i nie może dzisiaj uczestniczyć w naszej uroczystości 
natomiast zgodnie ze zwyczajem na sesji nauczyciele którzy otrzymują kolejny stopień 
awansu składają ślubowanie i otrzymują akt mianowania. Poproszę Panią Annę tutaj do 
złożenia ślubowania. 
 
Anna Ząbek- Kotczycka 
"Ślubuję rzetelnie pełnić mą powinność nauczyciela wychowawcy i opiekuna młodzieży, 

dążyć do pełni rozwoju osobowości ucznia i własnej, kształcić i wychowywać młode 

pokolenie w duchu umiłowania Ojczyzny, tradycji narodowych, poszanowania Konstytucji 

Rzeczypospolitej Polskiej. Tak mi dopomóż Bóg." 

Brawa. 

Zuzanna Jaskuła – kierownik Wydziału EKS 
Poproszę Pana Starostę o wręczenie aktu nadania. 
 
Starosta 
Akt nadania stopnia awansu zawodowego nauczyciela nadaję Pani Annie Ząbek – 
Kotczyckiej stopień nauczyciela mianowanego. Jednocześnie w imieniu Zarządu gratuluje 
tego stopnia i mamy wszyscy nadzieję, że Pani będzie nadal kontynuować swoją karierę 
nauczycielską i jednocześnie życzę powodzenia w życiu zawodowym jak i prywatnym. 
 
Brawa.     
  
Przewodniczący Rady 
Dziękuje bardzo, gratulacje Pani Anno. Czy są uwagi do porządku obrad? 
 
Starosta 
W imieniu Zarządu chciałbym zgłosić do porządku obrad pięć uchwał: 
- w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie 
projektu  przebudowy dróg powiatowych nr 2088D oraz 2791D od miejscowości Konary do 
granic powiatu przez miejscowości Damianowo i Księżyce, 
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- w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie 
projektu  przebudowy dróg powiatowych nr 2085D oraz 2942D od miejscowości Pichorowice 
do Gościsławia przez miejscowość Pielaszkowice, 
- w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie 
projektu  przebudowy drogi powiatowej nr 2085D w miejscowości Osiek, 
- w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie 
dokumentacji technicznej dla zadania pn. budowa ścieżki rowerowej w pasie drogi 
powiatowej nr 2075D od miejscowości Cesarzowice do miejscowości Jenkowice” 
- w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie 
dokumentacji technicznej dla zadania pn. budowa ścieżki rowerowej w pasie drogi 
powiatowej nr 2075D od miejscowości Jenkowice do miejscowości Zabłoto” 
Proszę o włączenie powyższych uchwał do porządku dzisiejszych obrad były one 
opiniowane przez komisje, przez Komisję Budżetową w której uczestniczyłem wszyscy byli 
za włączeniem powyższych uchwał.   
 
Do sali wszedł radny Mariusz Wojewódka 
Obecnych 17 radnych. 
 
Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  przebudowy dróg 

powiatowych nr 2088D oraz 2791D od miejscowości Konary do granic powiatu przez 

miejscowości Damianowo i Księżyce, Rada Powiatu w Środzie Śląskiej głosowała: 

ZA - 17       P – 0           W – 0   

Powyższy projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  przebudowy dróg 

powiatowych nr 2085D oraz 2942D od miejscowości Pichorowice do Gościsławia przez 

miejscowość Pielaszkowice, Rada Powiatu w Środzie Śląskiej głosowała: 

ZA - 17       P – 0           W – 0   

Powyższy projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  przebudowy drogi 
powiatowej nr 2085D w miejscowości Osiek, Rada Powiatu w Środzie Śląskiej 
głosowała: 
 
ZA - 17       P – 0           W – 0   

Powyższy projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie dokumentacji technicznej dla 

zadania pn. budowa ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej nr 2075D od 

miejscowości Cesarzowice do miejscowości Jenkowice”, Rada Powiatu w Środzie 

Śląskiej głosowała: 

ZA - 17       P – 0           W – 0   

Powyższy projekt uchwały  został wprowadzony do porządku obrad. 
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Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie dokumentacji technicznej dla 

zadania pn. budowa ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej nr 2075D od 

miejscowości Jenkowice do miejscowości Zabłoto”, Rada Powiatu w Środzie Śląskiej 

głosowała: 

ZA - 17       P – 0           W – 0   

Powyższy projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

 
Za przyjęciem porządku obrad ze zmianami, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów:  Nr X/2019 i Nr XI/2019 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Informacja o naborze do szkół dla których Powiat Średzki jest organem prowadzącym. 
7. Ocena funkcjonowania szkolnictwa zawodowego w roku szkolnym 2018 – 2019. 
8. Informacja Starosty Powiatu Średzkiego o oświadczeniach majątkowych składanych na 

podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 
9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej o oświadczeniach 

majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 
10.  „15 min. dla wyborców”. 
11. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- zmiany uchwały budżetowej na 2019 r., 
- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2019-2025, 
- ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie 
powiatu średzkiego, 
- zmiany Uchwały Nr XLIX/220/2018 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 27 września 
2018 roku w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Średzki oraz kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia 
dydaktyczno – wychowawcze 
- zmiany Uchwały Nr XLIV/203/2018 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 29 marca 
2018 roku w sprawie ustalania obowiązkowego wymiaru zajęć oraz udzielania zniżek 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem 
prowadzącym jest Powiat Średzki, 
- wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  
przebudowy dróg powiatowych nr 2088D oraz 2791D od miejscowości Konary do granic 
powiatu przez miejscowości Damianowo i Księżyce, 
- wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  
przebudowy dróg powiatowych nr 2085D oraz 2942D od miejscowości Pichorowice do 
Gościsławia przez miejscowość Pielaszkowice, 
- wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  
przebudowy drogi powiatowej nr 2085D w miejscowości Osiek, 
-  wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie dokumentacji 
technicznej dla zadania pn. budowa ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej nr 
2075D od miejscowości Cesarzowice do miejscowości Jenkowice” 
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- wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie dokumentacji 
technicznej dla zadania pn. budowa ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej nr 
2075D od miejscowości Jenkowice do miejscowości Zabłoto 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie sesji.                                                                                                
 

Ad. 3/ Przyjęcie protokołów:  Nr X/2019 i Nr XI/2019 z sesji Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr X/2019 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu  27 czerwca   2019 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr X/2019 głosowała:   
 

ZA - 17  P - 0  W – 0  
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XI/2019 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu  29 sierpnia   2019 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XI/2019 głosowała:   
 

ZA - 17  P - 0  W – 0  

 
Ad. 4/Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu. (załącznik nr 2 do 
protokołu) 
 
Przewodniczący Rady 
Wszyscy radni otrzymali sprawozdanie, otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami. (załącznik nr 3 do protokołu) 
 
Starosta 
Odczytał sprawozdanie. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ Informacja o naborze do szkół dla których Powiat Średzki jest organem 
prowadzącym. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 7/ Ocena funkcjonowania szkolnictwa zawodowego w roku szkolnym 2018 – 2019. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 8/ Informacja Starosty Powiatu Średzkiego o oświadczeniach majątkowych 
składanych na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 
 
Starosta 
Odczytał informację. 
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Ad. 9/ Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej o 
oświadczeniach majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie 
powiatowym. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Szremska odczytała informację. 
  
Ad. 10/ „15 min. dla wyborców”. 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Jarosław Czyrniański – radny Rady Miejskiej 
Ja mam takie pytanko rozumiem, że rozmawialiśmy z Grzesiem o tym moim chodniku, który 
tutaj przychodzę już co miesiąc co sesję szczerze mówiąc i chciałbym tutaj usłyszeć na 
kworum, że w tym roku tego chodnika nie robimy? Tak to rozumiem.  
 
Przewodniczący Rady 
To jest pytanie, tak? Czy robimy w tym roku chodnik w Świętem? 
 
Jarosław Czyrniański – radny Rady Miejskiej 
W przyszłym roku będzie robiony, tak i chciałbym  odpowiedź usłyszeć  od razu. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze, za chwileczkę. Czy ktoś jeszcze ma? 
 
Jarosław Czyrniański – radny Rady Miejskiej 
To znaczy ja tylko chciałbym skończyć to znaczy, że jeżeli będzie to obiecane   w przyszłym 
roku to się skończy tym, że jest obiecany chodnik w Świętym, obiecany jest chodnik we 
Wrocisławicach obiecana jest droga w Pęczkowie tych obietnic się nawarstwia chyba dla 
Państwa i tak  ciężko później  się wywiązać z tych wszystkich obietnic. Dziękuję. 
 
Dariusz Jurczenko 
Przewodniczący zespołu przedmiotowego nauczycieli wychowania fizycznego Powiatowego 
Zespołu Szkół nr 1. Jestem także zakładowym społecznym inspektorem pracy, dbam 
wspólnie z Panią dyrektor  i specjalistą do spraw BHP o bezpieczne i higieniczne warunki 
pracy w naszej  szkole. Jestem tutaj drugi raz w tej kadencji, w ogóle drugi raz od ostatniego 
okresu mojego tutaj mojego pobytu minęło dokładnie pół tego czasu w którym ma się 
zakończyć budowa Centrum Kultury Alternatywnej minęły trzy miesiące do zakończenia 
budowy według planu jest jeszcze trzy miesiące. Pytanie moje czy już dzisiaj jest ktoś w 
stanie odpowiedzieć jakie są jakie będą losy naszego boiska asfaltowego po zejściu z 
budowy ekipy budowlanej. Pytanie moje jest o tyle zasadne, że  z różnych innych informacji 
także na radzie pedagogicznej była informacja, że rzekomo boiska tymczasowo nie będzie, 
będzie tam parking. Prośba nasza była, żeby parking ulokować w pasie na ziemi na takiej 
trawie jakby gdzie z Panem Starostą rozmawiałem dzisiaj, że jest już projekt takiego 
parkingu. Pytanie nasze, żeby to było po prostu jakoś zsynchronizowane  i żebyśmy na 
wiosnę mogli z naszego boiska korzystać. Na ostatnim posiedzeniu w którym ja byłem to 
było w lipcu przed przerwą wakacyjną było stwierdzenie, że jeszcze na to pytanie nikt nie 
odpowie ale w trakcie tutaj udzielania informacji było między innymi zapytanie do Pani 
Skarbnik, czy Pani Skarbnik widzi pieniądze na budowę parkingu  tam coś rzędu 200 tys. czy 
coś takiego. Także całokształt spraw związanych z budową tego Centrum Kultury 
Alternatywnej  w konsekwencji z losem naszego boiska asfaltowego jako dopełnienie jeszcze 
chciałem zapytać co będzie gdy boisko zostanie, wróci tak jakby do szkoły po likwidacji placu 
budowy, nie ma tam bramek, tam były bramki które z tego co wiem, że skoro boisko losy nie 
były przesądzone to jeżeli boisko wróci do nas to będzie nowa sprawa  zakupu bramek po 
czyjej stronie to będzie i jak to żeby to wszystko w czasie żeby nie było że mamy już budżet 
uchwalony, teraz jest jeszcze wrzesień, żeby nie robić poprawek, żeby to wszystko miało 
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jakość skoordynowane było, że tak powiem bez żadnych tam obsunięć czasowych, żebyśmy 
na to boisko mogli wejść. W szkole teraz, w naszej szkole nr 1 jest około 500 młodzieży, w 
szkole nr 2 myślę, że podobnie, ta ilość będzie prawdopodobnie utrzymana, jeszcze może 
się zwiększyć w momencie jak ten nowy nabór po reformie będzie nauka trwała 4 lata w 
liceum, 5 lat  w technikum, będzie jeden rocznik w szkole więcej. Dlatego no żywotną naszą 
sprawą, naszym interesem jest aby to boisko było w naszym posiadaniu. Dziękuję bardzo. 
 
Stanisław Góra 
Dzień dobry nazywam się Stanisław Góra jestem inicjatorem zbiórki podpisów na rzecz 
szpitala i mi się wydaje, że priorytetem w ogóle Powiatu to jest szpital. I dlatego chciałem się 
zorientować bo już co nieco wiem z wypowiedzi Pana Starosty, że szpital odzyskamy 
natomiast czy też były starania od Gmin przykładowo Kostomłoty, Miękinia, Malczyce czy 
dofinansują szpital tak samo do Powiatu Średzkiego?   
 
Przewodniczący Rady 
Może po kolei Panie Starosto, odnośnie drogi w miejscowości, chodnika przepraszam w 
miejscowości Święte czy będzie w tym roku wykonany? 
 
Wicestarosta 
Panie Przewodniczący, Szanowna Rado  krótko w żołnierskich słowach postaram się 
odpowiedzieć na wszystkie trzy pytania. Jeżeli chodzi o chodnik w miejscowości Święte nie, 
nie będziemy go w tym roku wykonywać z racji tego, że Pan Burmistrz nie podjął tematu i nie 
chciał z nami tego chodnika w roku 2019 wykonać w takim zakresie jakim mu 
proponowaliśmy. Kilka dni temu przyszło pismo z gminy Środa Śląska w odpowiedzi na 
wysłanie pism dotyczących programu chodnikowego na rok 2020 i w propozycji Pana 
Burmistrza jest chodnik w miejscowości Święte w montażu finansowym po połowie, czyli 
jeżeli Pan Burmistrz podpisze z nami w tym roku porozumienie na wykonanie tego, tej 
inwestycji w przyszłym roku zostanie dokończona. 
Jeżeli chodzi o kwestię dotyczącą boiska Panie Dariuszu, boisko wróci do oczywiście szkoły, 
jak całość terenu jest na terenie szkoły. Tak, potwierdzam za chwilę będziemy wiedzieć jaki 
jest koszt wykonania dokładny koszt wykonania pomysłu i projektu wykonania parkingu przy 
Zespole Szkół Nr 1 dokładnie w tym samym miejscu o którym Pan mówił i jest czas na to, 
żeby ewentualnie ta inwestycja znalazła się na rok 2020. Tak jeśli chodzi o inwestycje 
dotyczącą budowy Centrum Kultury wszystko jest planowo do końca grudnia tego roku być 
może z dwoma tygodniami zapasu obiekt zostanie oddany do użytku. I parking będzie 
wybudowany jeżeli Rada przyjmie taką propozycję Zarządu w roku 2020. 
Natomiast odpowiadając na pismo Pana Góry dotyczące bardzo ważnego tematu szpitala 
tak, szanowni Państwo Zarząd pracuje i nie zmienił o krok swojego postępowania 
dotyczącego przywrócenia usług medycznych w Środzie Śląskiej i odzyskania budynku 
nieruchomości szpitala. W przyszłym tygodniu, złożyliśmy jako Powiat Średzki, jako Zarząd 
Powiatu ofertę na odzyskanie budynku, odkupienie budynku od kancelarii Syndyka masy 
upadłości firmy PCZ S.A.   w przyszłym  tygodniu odbędą się negocjacje, proszę trzymać 
kciuki, mam nadzieje, że wszystko dokładnie pójdzie po naszej myśli. To jest tak jak 
zakładaliśmy pierwszy najważniejszy krok w kierunku równowagi jak gdyby tych bardzo 
oczekiwanych kwestii dla naszego miasta, gminy i całego Powiatu. W tym roku mamy zamiar 
ten temat zamknąć i doprowadzić do końca. Także proszę trzymać kciuki tak jak 
powiedziałem w przyszłym tygodniu wszystko się rozstrzygnie. 
 
Przewodniczący Rady 
Tam jeszcze taka drobna poprawka, Pan Stanisław Góra pytał czy inne Gminy są 
zainteresowane współfinansowaniem. 
 
Starosta 
Prowadziliśmy, prowadzimy rozmowy odnośnie finansowania przez poszczególne gminy i jak 
to jest bardzo trudny temat to możecie sobie Państwo wyobrazić na podstawie tego, że 
każda gmina jest niezależnym podmiotem i jak już mówiłem na mojej wizycie na sesji Rady 
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Gminy Środa Śląska nie możemy żądać tylko możemy prosić i będziemy o taką też pomoc 
prosić. Wiadomo, że Gminy mają swoje wydatki, swoje zadania i jeżeli zechcą nam pomóc w 
temacie szpitala to oczywiście wszyscy będziemy z tego zadowoleni zarówno Zarząd jak i 
Rada Powiatu. Tak jak powiedział Pan Starosta Burdzy jesteśmy na dobrej drodze, żeby 
zrealizować to zadanie. To bardzo trudne zadanie i na prawdę do tej pory oparliśmy się 
wszelkiej presji i mam nadzieję, że niedługo będziemy mogli cieszyć się z powrotem tym 
budynkiem, który był przez nas wizytowany, przez wszystkich radnych. Widzimy, że włożono 
tam dużo pieniędzy w remont także parę milionów poszło w sam remont i mam nadzieję, że 
za dobrą cenę budynek odzyskamy. Przychylam się tutaj do Pana Starosty Burdzy 
trzymajcie Państwo za nas kciuki bo jakby życzliwość i tutaj wsparcie dla nas jest wręcz 
konieczne. Dziękuję. 
 
Dariusz Jurczenko 
W takim ja razie bardzo dziękuję za te deklaracje, no skąd inąd wiem, że duch sportowca 
cały czas tkwi w duszy Pana Starosty i wie jaki to jest kapitalne znaczenie posiadanie boiska 
zewnętrznego. Nie mniej jednak diabeł tkwi w szczegółach ja wiem jaki to jest wysiłek 
finansowy zakup 10, 20 piłek dla szkoły ale co z tymi bramkami? Wrócimy na asfalt żeby to 
wszystko w budżecie było ujęte, żeby nie było znowu wyszukiwanie jakiegoś najtańszego 
sprzętu a może gdzieś jakieś używane albo nie daj boże jeszcze jakieś inne, żeby to miało 
ręce i nogi. To tak tylko po prostu, żeby to wszystko było uwzględnione w budżecie szkoły, 
czy może być jakieś uroczyste otwarcie Centrum i boiska także jesteśmy otwarci na wszelką 
formę współpracy i będziemy wdzięczni jak to będzie wszystko fajnie tak skoordynowane i 
zapięte na ostatni guzik. Dziękuję.  
 
Wicestarosta 
Przepraszam Panie Dariuszu zapomniałem o bramkach, bramki wrócą na swoje miejsce, 
proszę się nie martwić.      
 
Przewodniczący Rady 
Pan Starosta faktycznie wielokrotnie zdarł kolana na tym boisku będąc uczniem zespołu 
szkół. Teraz tak, informacje dzisiejsze bardzo ważne dotyczące wykupu budynku po szpitalu. 
Myślę, że to bardzo wiele osób interesowało od początku kiedy ta kadencja funkcjonuje 
pytania były sekundujmy Zarządowi, żeby doszło do tego wykupu skoro przystąpiliśmy do tej 
realizacji no nie mamy możliwości  odtworzenia jakichkolwiek usług medycznych,  
jakichkolwiek usług medycznych  nie mając siedziby, więc tutaj zakładając, że 
społeczeństwo tego chce, żąda. A miejmy też nadzieję proszę Państwa w obliczu kampanii 
wyborczej każda, każdy komitet wyborczy w swoim programie wpisuje zmiany nie wiem jak 
gdyby  poprawę pracy służby medycznej w Polsce, że wpiszemy się w jakieś programy 
rządowe które powstaną i będziemy mogli za daj boże najszybszy czas jaki to możliwe 
cieszyć się funkcjonowaniem odświeżonego, odtworzonego może tak powiem odtworzonego 
szpitala w Środzie Śląskiej w jakiej formie? Zobaczymy.         
 
Salę opuścił radny Czesław Kaczmarek 
Obecnych 16 radnych. 
   

Ad. 11/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

 
- zmiany uchwały budżetowej na 2019 r., 
 
Przewodniczący Rady 
Przypominam Państwu, że wczoraj odbyło się posiedzenie komisji stałych Rady Powiatu i 
uchwały uzyskały pozytywne opinie wszystkich komisji.  
Otwieram dyskusję. 
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Skarbnik 
Wysoka Rado przedstawiłam dzisiaj Państwu, przedstawiliśmy Państwu drugą wersję treści 
normatywnej i to jest w ślad za tym o czym mówiłam wczoraj na komisjach, że wczoraj 
Zarząd podjął uchwałę dotyczącą zmian w budżecie gdzie wprowadziliśmy po stronie 
dochodowej środki, które otrzymaliśmy z budżetu Wojewody Dolnośląskiego na realizację 
naszych zadań.  I ta uchwała skutkuje tym, że w treści normatywnej uchwały Rady muszą 
ulec zmianie wartości zawarte w § 3 i Państwo tą zmianę mają zapisaną kursywą 
podkreśloną więc pozwolicie, że nie będę odczytywała tych wartości. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 1  
podjęła uchwałę Nr XII/77/2019 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 r., 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Marek Majerowski - ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa - ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; 
Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – Wstrzymał się; Maria Zachary – ZA 
 
 
- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2019-2025, 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Skarbnik 
Wysoka Rado, również podobna sytuacja ponieważ wartości w uchwale budżetowej uległy 
zmianie konieczna była zmiana wartości w Wieloletniej Prognozie Finansowej i oczywiście ta 
zmiana pociąga za sobą zmianę wartości w latach 2020-2025. W załączniku nr 1 maja 
Państwo zaznaczone kolorem, które wartości uległy zmianie dodam tutaj, że w roku 2020 i 
2021 zostały uzupełnione zapisy dotyczące poszczególnych dochodów bieżących i wszystkie 
zmiany również na stronie drugiej tego załącznika, które skutkowały  zmianami w budżecie 
zostały dla Państwa zaznaczone. Zmianie uległy również objaśnienia, w objaśnieniach macie 
państwo wszystkie zmiany zaznaczone kursywą i podkreślone to jest tylko uzupełnienie 
pewnych zapisów wskaźników bez zmiany kwot. Ale myślę, że te objaśnienia będą dla 
Państwa również bardziej czytelne niż dotychczasowe. A stąd wzięło się  to, że objaśnienia 
uległy zmianie to jest wynik mojej wczorajszej rozmowy z Panią kolegiant  Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, która poprosiła żeby zmienić formę opisu na bardziej czytelną niż 
dotychczasowa. Dziękuję.  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 1  
podjęła uchwałę Nr XII/78/2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Średzkiego na lata 2019-2025 
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Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Marek Majerowski - ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa - ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; 
Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – wstrzymał się; Maria Zachary – ZA 
 
- ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie powiatu 
średzkiego, 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XII/79/2019 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych, działających na terenie powiatu średzkiego 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Marek Majerowski - ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa - ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; 
Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – ZA; Maria Zachary – ZA 
 
- zmiany Uchwały Nr XLIX/220/2018 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 27 września 
2018 roku w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Średzki 
oraz kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno – 
wychowawcze,  
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  

podjęła uchwałę Nr XII/80/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIX/220/2018 Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 27 września 2018 roku w sprawie ustalenia 
regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Średzki oraz kryteriów i 
trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno – 
wychowawcze, 
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Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Marek Majerowski - ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa - ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; 
Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – ZA; Maria Zachary – ZA 
 
- zmiany Uchwały Nr XLIV/203/2018 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 29 marca 2018 
roku w sprawie ustalania obowiązkowego wymiaru zajęć oraz udzielania zniżek nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 
jest Powiat Średzki 
 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0 
podjęła uchwałę Nr XII/81/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/203/2018 Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie ustalania 
obowiązkowego wymiaru zajęć oraz udzielania zniżek nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Średzki 

 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Marek Majerowski - ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa - ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; 
Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – ZA; Maria Zachary – ZA 
 
- wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  
przebudowy dróg powiatowych nr 2088D oraz 2791D od miejscowości Konary do granic 
powiatu przez miejscowości Damianowo i Księżyce, 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0 
podjęła uchwałę Nr XII/81/2019 w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania 
inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  przebudowy dróg powiatowych nr 2088D 
oraz 2791D od miejscowości Konary do granic powiatu przez miejscowości 
Damianowo i Księżyce 
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Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Marek Majerowski - ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa - ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; 
Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – ZA; Maria Zachary – ZA 
 
 
- wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  
przebudowy dróg powiatowych nr 2085D oraz 2942D od miejscowości Pichorowice do 
Gościsławia przez miejscowość Pielaszkowice, 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0 
podjęła uchwałę Nr XII/81/2019 w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania 
inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  przebudowy dróg powiatowych nr 2085D 
oraz 2942D od miejscowości Pichorowice do Gościsławia przez miejscowość 
Pielaszkowice, 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Marek Majerowski - ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa - ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; 
Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – ZA; Maria Zachary – ZA 
 
- wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  
przebudowy drogi powiatowej nr 2085D w miejscowości Osiek, 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0 
podjęła uchwałę Nr XII/81/2019 w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania 
inwestycyjnego pn. „Opracowanie projektu  przebudowy drogi powiatowej nr 2085D w 
miejscowości Osiek, 
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Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Marek Majerowski - ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa - ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; 
Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – ZA; Maria Zachary – ZA 
 
-  wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie dokumentacji 
technicznej dla zadania pn. budowa ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej nr 2075D od 
miejscowości Cesarzowice do miejscowości Jenkowice” 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
Pewne kontrowersje były wczoraj dotyczące ścieżek rowerowych, czy mógłby ktoś nam 

wytłumaczyć, czy grunty, na których będą przeprowadzone te inwestycje, są gruntami 

powiatowymi czy też prywatnymi. Bardzo bym prosił i kwestie wykupu ewentualnego.  

Starosta 
W związku z pytaniami na wczorajszej komisji budżetowej mogę dzisiaj odpowiedzieć, że 
środki na budowę ścieżek rowerowych możemy pozyskać w ramach regionalnego programu 
operacyjnego województwa dolnośląskiego na lata 2014-2020. To jest oś priorytetowa 4 
środowisko i zasoby. Maksymalne dofinasowanie to jest 85%, z tym że nie ma obecnie 
harmonogramu naboru na 2020 r. Jeżeli zostaną w budżecie środki, to będzie duża szansa, 
żebyśmy je otrzymali. Natomiast jeżeli chodzi o dofinasowanie kosztów wykupu gruntów to 
tak  takie koszty można otrzymać, zwrot tych kosztów można otrzymać, z tym że jest wymóg 
formalny, że nie mogą one być wyższe jak 10% inwestycji.  
 
Radny Pierzchalski 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, pytanie brzmiało: czy to jest w pasie drogowym, czy 
to jest poza pasem? Szanowni Państwo, według naszych obliczeń, pracowników, to mieści 
się w pasie. Na 100 % stwierdzą to geodeci, którzy wejdą  i po prostu będą robili pomiary, 
ale jeśli okaże się, że gdzieś tego pasa brakuje, bo tak może być, wówczas będziemy 
przystępowali do wykupić, do wykupu po prostu poszczególnych odcinków. Dziękuję bardzo. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W - 4 
podjęła uchwałę Nr XII/81/2019 w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania 
inwestycyjnego pn. „Opracowanie dokumentacji technicznej dla zadania pn. budowa 
ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej nr 2075D od miejscowości Cesarzowice 
do miejscowości Jenkowice” 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – Wstrzymała się; Marek Majerowski – Wstrzymał się;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – Wstrzymała się; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; 
Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – Wstrzymał się; Maria Zachary – ZA 
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- wyrażenia zgody na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie dokumentacji 
technicznej dla zadania pn. budowa ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej nr 2075D 
od miejscowości Jenkowice do miejscowości Zabłoto 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W - 4 

podjęła uchwałę Nr XII/81/2019 w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Opracowanie dokumentacji technicznej dla zadania pn. budowa 

ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej nr 2075D od miejscowości Jenkowice do 

miejscowości Zabłoto 

 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – Wstrzymała się; Marek Majerowski – Wstrzymał się;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – Wstrzymała się; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; 
Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – Wstrzymał się; Maria Zachary – ZA 
 
Ad. 12/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Radny Piotrowski 
Na wniosek mieszkańców wsi Chmielów wnoszę interpelację o zamontowanie barierek 
ochronnych w tej miejscowości przy drodze powiatowej nr 1606D, od posesji nr 1 do posesji 
nr 3, z uwagi na znajdujący się tam głęboki rów. Z otrzymanych informacji wynika, że kilka 
osób zostało poszkodowanych w wyniku wpadnięcia do w/w roku. Brak barierek ochronnych 
może doprowadzić do zagrożenia zdrowia i życia pieszych poruszających się na tym odcinku 
chodnika.  
 
Radna Partyka-Basa 
Pozwolę sobie szanowni Państwo w tym punkcie zapytać Pana radnego Rady Miejskiej czy 
Gmina Środa Śląska nadal ma zabezpieczone środki na chodnik w miejscowości Święte, bo 
z tego co wiem to Powiat ok. 50 tys. nadal ma. 
 
Jarosław Czyrniański – radny Rady Miejskiej  
Tak oczywiście. 
 
Radna Partyka-Basa 
To nie rozumiem dlaczego nie będziemy robić tej inwestycji w tym roku. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę odpowiedzieć Panie Starosto. 
 
Wicestarosta 
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Szanowni Państwo, Pani radna nie będziemy robić tej inwestycji bo Pan Burmistrz nie 
podpisał porozumienia z nami w roku 2019 i jednocześnie kilka dni temu tak jak 
powiedziałem w punkcie 15 minut dla wyborców zasugerował, przypominam Państwu, że 
zasadą tego programu chodnikowego a w przyszłym roku będzie trzeci rok jak on 
funkcjonuje, jest wybór przez włodarzy gmin odcinka chodnika, czy zatoki autobusowej, czy 
infrastruktury poprawiającej bezpieczeństwo po stronie gminy przy drodze powiatowej i Pan 
Burmistrz wyraźnie napisał, że w 2020 roku chciałby razem wspólnie z Powiatem Średzkim 
wykonać tą inwestycję w miejscowości Święte w całości. 
 
Przewodniczący Rady 
Powiem Państwu, że wszystkie wspólne inwestycje nie opierają  się na umowach słownych 
tylko to są zobowiązania pisemne a więc jeśli ktoś kogoś o coś pyta i mu pisemnie 
odpowiada… to wszystko jest w porządku natomiast same takie potwierdzenia słowne nie są 
wiążące, tak nie może być. 
 
Starosta 
Zapraszam bardzo serdecznie Pana radnego po sesji do mnie do gabinetu i wyszukamy 
dokumenty które przesłał nam Pan Burmistrz i porozmawiamy na temat tej inwestycji no i 
myślę, że będzie bardzo duża szansa żebyśmy ją zrealizowali już w przyszłym roku zgodnie 
finansując tak jak powiedział Pan Starosta Burdzy no musimy mieć porozumienie, żebyśmy 
to realizowali, także bo na pewno nie rozstrzygniemy tutaj na sesji tego problemu bo jakby 
wymieniamy swoje myśli ale na odległość tu trzeba usiąść do stołu i osiągnąć porozumienie. 
 
Jarosław Czyrniański – radny Rady Miejskiej 
Panie Przewodniczący… 
 
Przewodniczący Rady 
W sprawach różnych, dobrze? 
 
Radna Dulska 
Trochę dziwnie, uważam, że dyskusja jest trochę dziwnie bo tak zakończymy coś później nie 
może ktoś dokończyć uważam, że to powinno jakoś dalej iść. 
 
Przewodniczący Rady 
Ma Pani zdecydowanie rację tylko jakby Pani miała wgląd w dokumentację to Pani wtedy by 
podjęła decyzję i zupełnie inne miała na to spojrzenie  ja jestem też za tym chodnikiem jak 
każdy z Państwa. Jesteśmy w punkcie interpelacje i zapytania radnych, kto ma interpelację 
do złożenia bądź chce złożyć zapytanie proszę złożyć je ustnie i potem pisemnie.    
       
Radna Dulska 
Dotyczy drogi powiatowej 2058D relacji Miękinia – Mrozów. „Zwracam się z wnioskiem o 
zamontowanie na w/w drodze przed skrzyżowaniem z drogą wojewódzką nr 341 (obwodnica 
Miękinia) z obydwu stron drogi pasów akustyczno – wibracyjnych mających na celu 
informowanie kierowców o zachowaniu szczególnej ostrożności i przepisowej prędkości. Ma 
to na celu ograniczenie liczby zdarzeń w/w na skrzyżowaniu.” To jedno. 
Drugie. Dotyczy drogi wojewódzkiej nr 341 obwodnicy Miękini, skrzyżowania obwodnicy 
Miękini z drogą powiatową relacji Miękinia- Mrozów „Proszę o podjęcie niezwłocznych 
działań w celu zwiększenia kontroli ruchu drogowego na drodze wojewódzkiej nr 341 
obwodnica Miękini (skrzyżowania obwodnicy Miękini z drogą powiatową relacji Miękinia – 
Mrozów). Mieszkańcy Miękini oraz okolicznych miejscowości wielokrotnie zgłaszali problemy 
związane z nadmierną prędkością pojazdów przejeżdżających przez skrzyżowanie. W 
wyniku nieprzestrzegania przepisów o ruchu drogowym doszło do wielu kolizji drogowych 
oraz 2 wypadków śmiertelnych w okresie Wrzesień 2018 – Wrzesień 2019 na w/w 
skrzyżowaniu. Proszę o złożenie wniosku do Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei we Wrocławiu 
oraz Inspekcji Transportu Drogowego o zamontowanie fotoradaru lub radarowych 
wyświetlaczy prędkości przed w/w skrzyżowaniem.”   
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Radna Zachary 
Ja chciałabym tylko dościślić czy dopytać do końca, na czym będzie polegała inwestycja 
właśnie w Świętym  jeśli chodzi o chodnik czy to dotyczy to o czym mówimy dotyczy 
pierwszego odcinka, drugiego czy  całości mówimy o realizacji w roku 2020 bo jakby tu nie 
było dopowiedziane więc po prostu pytam. 
 
Radny Pierzchalski 
Pani radna w roku 2020 dotyczyć będzie całości chodnika od sklepu do następnego sklepu i 
do ostatniego budynku łącznie z tym takim pasem bezpieczeństwa tak zwanym 
poszerzeniem drogi aczkolwiek nie wiemy dokładnie ile to będzie kosztować, co prawda 
kosztorys mamy i on wynosi w tej chwili na 200 tys. ale to zweryfikuje przetarg. 
 
Radna Szremska 
Ja się chciałam zapytać czy były już jakieś rozmowy poczynione w związku ze złożonym 
pismem mieszkańców ulicy Sienkiewicza  w Malczycach o naprawę tej drogi bo droga jest 
naprawdę w katastrofalnym stanie Zarząd Powiatu na pewno o tym wie Pan Grzegorz 
Pierzchalski dość często jest na tej ulicy wzywany zarówno przez mieszkańców jak i przez 
nas radnego gminnego, radnych powiatowych złożyliśmy również wniosek do budżetu na 
wykonanie na ujęcie tej drogi do kosztorysu i wykonania remontu w przyszłym terminie. Ale 
wiem, że mieszkańcy złożyli zarówno w Malczycach w Urzędzie Gminy jak i tutaj u nas. 
Chciałabym się dowiedzieć czy już były jakieś rozmowy czy jeszcze czeka. 
 
Przewodniczący Rady 
Odpowiednie pismo Pani złoży w Biurze Rady, krótka odpowiedź jeśli mogę prosić na ten 
temat a bardziej wyczerpująco w formie pisemnej. 
 
Radny Pierzchalski 
Pani radna naprawy są tam robione na bieżąco,  zarówno kanalizacji jak i nawierzchni drogi 
ale jeśli chodzi o remont tak jak było wcześniej w sprawozdaniu Pana Starosty Zarząd 
zwrócił się do Pana Wójta z pismem o ewentualnie w pewnym sensie przebudowę, remont 
tej drogi w 2020 z programu chodnikowego czekamy na odpowiedź. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Partyka-Basa 
Panie Starosto pozwoli Pan, że chciałbym dopytać o odpowiedź na moją interpelację z 11 
września o kwestię złamania zakazu sprzedaży, podawania i spożywania napojów 
alkoholowych  przez organizatora festiwalu. Napisał Pan w odpowiedzi, że nic Panu na ten 
temat niewiadomo na dzisiejszej sesji chciałabym zakończyć temat festiwalu i zapytać czy 
Pan nie wie czy organizator miał zgodę gminy na sprzedaż i podawanie alkoholu na terenie 
ośrodka czy Pan nie wie czy tam był spożywany alkohol? 
 
Przewodniczący Rady 
Czy to jest forma, Panie Sekretarzu, no to jest dopowiedzenie do interpelacji także 
chciałbym. 
 
Sekretarz 
Proszę Państwa poraz kolejny przypomnę, że interpelacje powinny być składane  na piśmie. 
Natomiast wcześniej ta formuła gdzie zadawaliście Państwo pytania one w większości 
powinny znaleźć się w punkcie Wnioski i oświadczenia, także co do tych poprzednich. 
Natomiast tutaj Pani radna nawiązała do tej interpelacji jakby rozszerzając i to się mieści w 
tej formule ja rozumiem, że w wersji pisemnej również Pani to przedłoży i Pan Starosta 
odpowie. Natomiast jeśli Pan Starosta taką wole wyraża to też może odpowiedzieć na sesji 
dzisiaj.   
 
Starosta 
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Pozwolenie na sprzedaż alkoholu wydaje albo urząd miasta albo urząd gminy, jest też 
gminna komisja rozwiązywania problemów alkoholowych i jeżeli są jakieś obawy czy 
złamanie jakiś przepisów no to po prostu powinno być doniesienie do tej komisji i komisja 
będzie to rozpatrywać. Ja prywatnie pytałem policji czy były jakieś interwencje udzielili mi 
informacji, że impreza przebiegała bardzo spokojnie  i że większych incydentów nie było. 
Były bodajże trzy zawiadomienia dotyczące zakłócania ciszy nocnej, ktoś zawiadomił, że jest 
spożywany alkohol przyjechała Policja nic nie stwierdzili co by było niezgodne z prawem, no i 
sprawa się zakończyła. Wydaje mi się, ze tutaj nie jest w gestii Starosty czy ma rozstrzygać 
czy ktoś tam pił alkohol czy nie, jest ustawa która ściśle reguluje na pewno są w niej jakieś 
luki ale to nie mi stwierdzać i uważam, że my tutaj jako Starostwo zachowaliśmy się bardzo 
rozważnie, rozumnie no nie zaogniamy sprawy, jeżeli można to rozwiązujemy ją. Sami 
Państwo widzicie jak to trudne sprawy są bo zagłębiłem się trochę w ustawę i tam jest 
zmiana dotycząca spożywania w parkach, na skwerach w tej chwili jest w miejscach 
publicznych i pytanie co to jest miejsce publiczne. Także możemy mieć uwagi praktycznie do 
każdego miejsca gdzie spożywa się alkohol a szczególnie załupmy rynku miasta także 
zachowajmy zdrowy rozsądek w tym temacie. Oczywiście otrzyma Pani odpowiedź na 
piśmie.   
 
Radna Rachwalska 
Tak ad vocem Panie Starosto komisja przeciwdziałania problemom alkoholowym nie zajmuje 
się takimi sprawami, jak Pan ma czas to proszę się wgłębić to nie komisja rozwiązywania 
problemów alkoholowych taką sprawą się zajmuje. Poza tym mamy tu fachowców od oświaty 
myślę, że potwierdza, że teren publiczny to nie jest teren placówki oświatowo wychowawczej 
co też Panu polecam, żeby Pan się wgłębił w tą ustawę jak Pan ją naprawdę czytał jeśli 
chodzi o spożywanie alkoholu w tych miejscach to jest ona absolutnie niedopuszczalna w 
żadnym razie. A wracając do tego o co chciałam zapytać to ja chciałam zapytać robimy zdaje 
się ścieżkę przepraszam chodnik w Ciechowie czy my porozumieliśmy się w jakiś sposób z 
Gminą Środa Śląska robiąc ten chodnik, czy tutaj nie potrzeba było żadnego porozumienia? 
 
Wicestarosta 
Jeżeli chodzi o dosłownie fragment chodnika w Ciechowie Pan Burmistrz nie wyraził ochoty 
partycypowania w kosztach wykonania tego chodnika 25 tys. tam poszło o 8 tys. ze strony 
Gminy też jak gdyby trwało to bardzo długo uzgodnienie jakichkolwiek szczegółów. Nie wiem 
czy radny Pierzchalski o tym mówił ale też wracając jak gdyby do kwestii programu 
chodnikowego między innymi w tym roku nie wykonamy też w jednej gminie takiego 
chodnika bo też nie udało nam się doprowadzić do podpisania umowy z wójtem tutaj chodzi 
o Gminę Miękinia. A trzy odcinki tegoroczne są już praktycznie skończone. Przyjmując ten 
program zakładaliśmy, że inwestując w infrastrukturę której no brakuje mamy 126 
miejscowości 368 kilometrów dróg razy dwa jeśli chodzi o pobocza więc to są naprawdę 
duże potrzeby jeżeli chodzi o mieszkańców gdybyśmy dodali 500 tys. z gmin  500 tys. z 
budżetu Powiatu to jest milion czyli przez jedną kadencję jesteśmy w stanie zainwestować 5 
milionów tylko w tą infrastrukturę nie mówiąc oczywiście o dużych projektach, które zawsze 
mają za zadanie wykonanie czy nawierzchni czy poprawę bezpieczeństwa w postaci budowy 
nowych chodników czyli tego to jest jak gdyby dodatkowo. Więc mam nadzieję, że a już 
wiem które gminy odpowiedziały i w tym Środa Śląska a także Gmina Miękinia, Malczyce, 
Udanin. Udanin będzie troszkę  inaczej bo porozumieliśmy się z Panem Wójtem, że nie 
będziemy wykonywać w 2020 roku inwestycji tak zwanej chodnikowej tylko wspólnie 
wykonamy projekt na przebudowę odcinka drogi. I tutaj Pan Wójt jak gdyby przyjął takie 
rozwiązanie i w Gminie Kostomłoty również mamy odcinek który Pani Wójt zaproponowała. 
Czyli w budżecie Powiatu na rok 2020 znajdzie się pozycja wydatkowa jak gdyby na 
inwestycje chodnikowe w kwocie 500 tys. złotych w budżecie Powiatu i te wszystkie cztery 
inwestycje chodnikowe plus projekt na wykonanie drogi w Gminie Udanin zostaną mam 
nadzieję zrealizowane w przyszłym roku.  
 
Przewodniczący Rady 
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Ja chciałem tylko Państwa przeprosić za jedną rzecz,  ja nie mogę wybiórczo jednym 
osobom kazać pisać interpelacji bądź zapytań w formie pisemnej a drugiej osobie nie więc ja 
już całkiem jestem rozbity czy w ogóle mam pozwalać na dyskusję czy przechodzimy 
wyłącznie na pisemne i koniec ale taka jest ustawa. 
 
Radna Rachwalska 
Zapytywać w ogóle nie możemy? 
 
Przewodniczący Rady 
Możemy ale bez odpowiedzi. Punkt 13 to są wnioski i oświadczenia to też nie są zapytania, 
jest punkt byliście Państwo na szkoleniu, nie proszę Państwa nie utrudniajmy sobie życia ja z 
przyjemnością też jako radny chętnie pytałem ale ustawa wprowadziła teraz pewne 
obostrzenia, jeżeli pytamy, możecie Państwo zapytać i złożyć to w formie pisemnej, cześć 
radnych tak robi. 
 
Radna Rachwalska 
Ja dostałam odpowiedź. 
 
Przewodniczący Rady 
No właśnie za długą Panie Starosto. 
 
 
Radna Rachwalska 
To nie moja wina. 
 
Przewodniczący Rady 
Za długą Panie Starosto. Także może się umówmy, że jednak pytamy i czekamy na 
odpowiedź pisemną ewentualnie cztery, pięć zdań dotyczących tego, bo inaczej to już nigdy 
nie dojdziemy do ładu chciałbym jakiś porządek zachować. Czy ktoś jeszcze chce złożyć 
interpelację bądź zadać pytanie oczywiście z pisemnym potem, pisemną formą. 
 
Radna Mikła 
Moja sprawa dotyczy pasów zwalniających  w Udaninie przy cmentarzu ja pisałam 
wielokrotnie pisma do Rady do Zarządu zawsze miałam odpowiedź negatywną. Dzisiaj gdy 
jest droga robiona w Udaninie chodniki również się mówiło, że będą pasy zwalniające i 
chciałabym dostać, że będą zrobione ewentualnie że będą zrobione i chciałabym uzyskać 
taką odpowiedź czy te pasy będą? Tam jest krzyżówka dwóch dróg, drogi bardzo 
niebezpieczne, mur cmentarza zasłania wszystko nawet gdy jest lustro jest to dalej 
niebezpieczne. Bardzo bym prosiła o odpowiedź na to pytanie. 
 
Przewodniczący Rady 
Czyli pytanie brzmi czy będą tam pasy zwalniające, w formie pisemnej, ale proszę formę 
pisemną również, napisać złożyć w Biurze Rady. 
 
Radna Mikła 
Złożę po raz któryś. 
 
Przewodniczący Rady 
Ale proszę złożyć. 
 
Radny Pierzchalski 
Pani radna takie pasy kosztują 15 tys. a poza tym  tego nie było w tym projekcie drogi i Pani 
dobrze wie o tym, aczkolwiek prowadzimy z firmą rozmowy aby po takiej cenie troszeczkę 
niższej nam te pasy zrobiła, te i nie tylko te. Także jeśli nam się uda wynegocjować to w kilku 
miejscowościach te pasy zwalniające. Szanowni Państwo tych wniosków jest mnóstwo 
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naprawdę, ich jest tak dużo, ze budżet by tego nie udźwignął gdybyśmy chcieli je wszystkie 
zrealizować. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Mikła 
Panie radny Pan dobrze wie Panie radny Pierzchalski, że był Pan Wicestarostą pisałam 
kilkakrotnie i nigdy nie mogę się doczekać tych pasów zwalniających. Bardzo proszę zwrócić 
na to uwagę i zrealizować to moja prośba i pisma które tyle, ja jestem trzecia kadencję a 
dwie kadencje pisałam o tych pasach i nie ma odzewu żadnego. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę złożyć odpowiednie zapytanie. 
 
Radny Pierzchalski 
Pani radna zrobimy  wszystko co możliwe żeby te pasy były, te i nie tylko te. 
 
Radny Mikła 
Dziękuję bardzo, ale te w pierwszej kolejności.      
 
Nikt  nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 13/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
 
Przewodniczący Rady 
Myślę, że część tych dokumentów które zostały przekazane to były bardziej w formie 
wniosków.  
  
Radna Rachwalska 
Chciałabym… 
 
Przewodniczący Rady 
Niech Pani to sformułuje jako formę wniosku albo oświadczenia, niech Pani oświadczy coś.  
 
Radna Rachwalska 
Oświadczam, że bardzo niepokoi mnie sytuacja i atmosfera jaka panuje między Ratuszem a 
Starostwem. Niesamowicie, podzielają moje odczucia również innych kolegów i koleżanki 
radni. Nie wiem w czym gdzie pies pogrzebany powiem tak, czy musicie się spotykać przy 
Rolandzie na równo w tej samej odległości, żeby się w połowie spotkać, na jakiejś ziemi 
udeptanej, nie wiem czy jakiś stół organizować  wam okrągły nie wiem jesteśmy w stanie to 
zrobić nawet jako opozycja, żeby tu bo nie wiem zaczyna być tak, że po prostu  pewne 
inwestycje nasze działania są blokowane nasze jako Starostwa, radnych Powiatu. Nie wiem 
czy są to sprawy ambicjonalne, czy są to sprawy osobiste, nie wiem, zostawmy to po prostu 
chodzi o to, żeby sprawy były załatwiane. Jesteśmy tylko ludźmi różne emocje nami targają 
to jest oczywiste, ale to co się dzieje teraz, co słyszymy i co czytamy, przyznam jeszcze 
jestem pod wrażeniem dyskusji Pana Starosty z Panem Burmistrzem na stronie 
facebookowej Expresu Miejskiego pod wrażeniem po prostu bo to nie wiem takie 
prowadzenie rozmowy, takie argumentowanie bardzo proszę, żeby Panowie którzy w tej 
chwili w powiecie rządzą podjęli jakieś działania konsyliacyjne które pozwolą nam się 
porozumieć, żeby tutaj Panowie na przykład  z chodnikiem nie przychodzili do nas albo tam. 
Naprawdę nie wiem no jakoś rządząc trzeba się wykazać jakąś umiejętnością takich właśnie 
zachować bardzo o nie proszę,  w imieniu nie tylko swoim ale i koleżeństwa.   
 
Przewodniczący Rady 
Oświadczam Pani radnej, że też jestem bardzo zaniepokojony jeszcze bardziej niż Pani bo 
jestem mieszkańcem tej gminy. 
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Radna Partyka-Basa 
Oświadczenie odnośnie spożywania alkoholu to  chciałabym Pana poinformować i 
oświadczyć że od 17 do 19 lipca 2020 w Środzie Śląskiej będzie organizowany 9  festiwal. I 
mam taką ogromną prośbę do Zarządu i Pani Dyrektor, że przed wyrażeniem zgody na 
udostępnienie terenu wyznaczyć może kilka punktów dla organizatora, gdy tego nie spełni 
organizator organizując na terenie naszego ośrodka, miejsca no terenu szkoły. 
Odnośnie kwestii spożywania alkoholu to że zgodę wydaje Burmistrz to wiemy, organizator 
takiej zgody nie otrzymał  a mimo to zlekceważył to, że to jest teren szkoły i teren 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego tak uczulam na przyszłość.  
 
Przewodniczący Rady 
Wydaje mi się, oświadczam, ze takimi sprawami powinny zając się organy ścigania, proszę 
złożyć odpowiednie doniesienia oświadczam, że to jest taka droga skoro zostało złamane 
prawo powinny tym zająć się organy ścigania. 
 
Radna Rachwalska 
Chcę oświadczyć, że nie należy do mieszkańców ani radnych składanie, do ich obowiązku 
składanie doniesień tylko do obowiązków organu prowadzącego należy przestrzeganie 
prawa nie wolno na terenie jednostki oświatowo-wychowawczej  spożywać alkoholu. Zdaje 
się, że Pan Peryga jest z nami, tak? Proszę powiedzieć czy ja mówię prawdę? 
 
Pan Peryga 
Tak, mówi Pani prawdę. 
 
Radna Rachwalska 
Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję, że mnie Pani wyręczyła z zapytaniem.  
 
Radna Rachwalska 
Zostało złamane prawo. 
 
Przewodniczący Rady 
Oświadczam Pani, że jako obywatel tego kraju mamy również prawo nawet obowiązek 
złożyć doniesienie jeżeli zostało złamane prawo, w każdym momencie. 
 
Radna Rachwalska 
Ale my tu mówimy przy otwartej … przy mieszkańcach o tym, że zostało złamane prawo… 
 
Przewodniczący Rady 
Ja osobiście nie widziałem ale jeżeli ktoś widział powinien to zrobić. Jeżeli ktoś kopnie psa z 
mojej działki to ta osoba która kopnęła psa złamała prawo i ktoś inny ma prawo donieść na 
policję, ma prawo, powinien przepraszam. 
 
Radna Dulska 
Ja chciałam się zapytać bo tutaj nie wiem, dostaliśmy informację Przewodniczącego Rady o 
oświadczeniach majątkowych Pana Starosty a w żadnym nie jest wpisany Pana 
Przewodniczący tak z ciekawości. 
 
Sekretarz 
Dlatego, że jest to oświadczenie majątkowe składane do Przewodniczącego Rady a Pan 
Przewodniczący jak i Pan Starosta składają do Wojewody. 
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Radna Dulska 
Tylko tak właśnie chciałam się zapytać bo tutaj informacja Przewodniczącego Rady jest 
wypisany Pan Krzysztof Szałankiewicz.                      
 
Ad. 14/Sprawy różne. 
 
Skarbnik 
Szanowni Państwo ja tylko chciałam powiedzieć, że rozpoczynamy pracę nad budżetem na 
rok 2020 proszę, żeby Szanowni radni składali swoje wnioski do 5 października w formie 
pisemnej.  
 
Ad. 15/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XII w 
kadencji 2018 – 2023 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

Przewodniczący Rady 
(-) 

Artur Bogucki 
 

 


